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Letos již 11. ročník 
Královského průvodu

Zatímco loňský jubilejní 10. ročník Královského 
průvodu se nesl ve znamení 700. výročí narození 
císaře Karla IV., letošní 11. ročník proběhne pro 
změnu ve znamení oslav 670. výročí jeho koru-
novace králem českým. Královský průvod letos 
připadne na dny 3. a  4. června. Podobně jako 
v  uplynulých třech letech bude opět hlavním 
organizátorem průvodu město Dobřichovice ve 
spolupráci s  agenturou Alotrium a  Dobřichovic-
kou divadelní společností, s  finanční podporou 
Středočeského kraje, svazku obcí Regionu Dolní 
Berounka a  okolních obcí, které se do průvodu 
zapojí. Hlavních rolí v  průvodu se i  tento rok 
zhostí členové Dobřichovické divadelní společ-
nosti. Člen DDS Karel Král se tak již počtvrté stane 
na dva dny králem Karlem a Monika Vaňková krá-
lovnou Alžbětou Pomořanskou.

Program průvodu bude jako obvykle trvat 
celý víkend s  tím, že již v  pátek 2. června bude 
na zámku odehráno představení Noc na Karl-
štejně, které se hraje rovněž v sobotu 3. června 
po příchodu krále a  jeho početné družiny do 
Dobřichovic.

Samotný průvod bude zahájen v  sobotu 3. 
června v  13:30 příchodem na náměstí Sv. Petra 
a  Pavla v  Radotíně, kde proběhne slavnostní při-
vítání představiteli města a  program na počest 
císaře. Poté se průvod vydá po tradiční trase přes 
Černošice a Mokropsy, kde bude připraveno přiví-
tání císaře a doprovodný program, do Dobřichovic, 
kde průvod stráví noc. Podrobný program, který 
proběhne v  souvislosti s  průvodem v  Dobřicho-
vicích, naleznete v  samostatném článku tohoto 
Informačního listu. V  neděli 4. června průvod 
pokračuje z Dobřichovic přes Lety, Řevnice, Zadní 
a Hlásnou Třebaň na Karlštejn, aby zde v Kapli sv. 
Kříže slavnostně uložil korunovační klenoty.

Již podruhé má královský průvod i  svou 
druhou část. Ta loni vycházela z Berouna a  letos 
bude o  něco delší, protože začíná již v  Králově 
Dvoře. Tato druhá větev průvodu představuje 
slavnostní poselstvo bavorského vévody Štěpána 
II. Na Karlštejn se vydá v sobotu 3. června z Králova 
Dvora přes Beroun a první den zakončí na Tetíně, 
kde bude připraven kulturní program, vážící se 
též k první Přemyslovně svaté Ludmile. V neděli 
4. června vyrazí tento průvod přes Srbsko, kde se 
k poselstvu připojí delegace Srbska a na Karlštejn 
dorazí okolo 15. hodiny, krátce před příchodem 
průvodu císaře Karla IV.

V loňském roce se nám podařilo na zajiš-
tění průvodu získat z  několika zdrojů nemalou 
částku peněz, za kterou se podařilo zorganizovat 
opravdu důstojnou oslavu 700. výročí narození 
Karla IV. Se sháněním peněz na letošní ročník 
průvodu jsme, dle mého názoru, opět úspěšní. 
Z  prostředků Středočeského kraje máme na 
zajištění průvodu přislíbeno celkem 900 tis. Kč, 
od Svazku obcí regionu Dolní Berounka 150 tis. 
Kč a okolních obcí dalších 60 tis. Kč, přičemž není 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Obrázek na titulní straně: Dobřichovický půlmaraton. Foto Hynek Moravec

Plastika v Krajníkově ulici symbolizující přátelství občanů Dobřichovic a Villieu Loyes Mollon ve Francii
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Příspěvky členů zastupitelstva

vyloučeno, že tyto sumy nejsou ještě konečné 
a na zajištění průvodu se nám podaří získat ještě 
další finance.

Srdečně vás na účast v  Královském průvodu 
zvu.

Jednosměrná Palackého ulice

Začátkem května probíhaly v  ulici Palackého 
opravy výtluků, které vznikly po letošní zimě 
v asfaltovém povrchu této komunikace. Podobné 
opravy poškozených asfaltových povrchů na 
dobřichovických ulicích necháváme provádět již 
po několik let. Jde o opravy s použitím technologie 
využívající patent hloubkové aktivace asfaltového 
povrchu (ITHR). V místě poruchy se silniční svršek 
nataví infrazářením, rozruší se a objem výtluků se 
doplní předehřátým asfaltem a uválcuje.

V případě ul. Palackého bylo z  důvodu pro-
vádění těchto oprav potřeba zhruba na půlden 
uzavřít celý jízdní pruh směrem od kruhového 
objezdu do centra. Ulice se tak dočasně stala ve 

směru od mostu jednosměrnou. Stavební firma, 
která práce prováděla, po dobu oprav vyznačila 
objížďku od kruháku do středu města přes Füg-
nerovu ulici. Do centra se pak dalo dostat i ulicí 
Vítovou a 5. května. Na průběh prací v Palackého 
ulici jsem se byl během dne podívat. Velmi mě 
překvapilo, jak velký nárůst dopravy v  centru, 
tedy na křižovatce Palackého a  5. května a  na 
uvedených objížďkách, v  důsledku dočasného 
zjednosměrnění Palackého ulice nastal. Doprava 
v  centru našeho města v  tu chvíli připomínala 
spíše ranní dopravní špičku v Praze.

Při diskusích o územním a zejména o regulač-
ním plánu v minulosti často zaznívaly názory, že je 
třeba řešit zklidnění dopravy v centru, především 
pak v ulici Palackého. Jako řešení padaly, přede-
vším z  řad odpůrců regulačního plánu centra, 
návrhy na zjednosměrnění Palackého ulice. Toto 
řešení by, dle jejich názoru, mělo středu města 
odlehčit.

Po uvedené zkušenosti, kdy se Palackého 
ulice stala na půl dne dočasně jednosměrkou, 
mám ale zcela jasno. Toto řešení by nikdy nefun-

govalo a  dopravní zátěž v  centru by zásadním 
způsobem zhoršilo!

Nová plastika na Brunšově

Přátelství s občany francouzské obce Villieu Loyes 
Mollon trvá již 20 let a  letos, v  době, kdy vyjde 
květnové číslo Informačního listu, bude početná 
skupina občanů z  Dobřichovic právě na návštěvě 
našich francouzských přátel. V  roce 2000 byl při 
příležitosti návštěvy z partnerské obce zasazen na 
náměstíčku, tvořeném křižovatkou ulic Krajníkova, 
Gen. Pellé, Svážná a  K Dubu, červený javor jako 
strom přátelství. Od letošního května je na stejném 
místě i další symbol partnerství obcí Dobřichovice 
a  Villieu Loyes Mollon. Je jím žulová plastika, na 
jejímž vrcholu je zasazena zvonkohra s vyobraze-
ním znaků obou obcí. Autorem nápadu i samotné 
sochy je dobřichovický sochař Jaroslav Řehna, který 
je mimo jiné i  jedním z  pěti autorů soch prvního 
ročníku sochařského symposia Cesta mramoru.

Petr Hampl

Reakce na článek „Výběr 
nového pořizovatele 
územního plánu z minulého 
čísla Informačních listů“

V minulém čísle vyšel zmíněný článek Zdeňky 
Klimkové. Nedá mi, než na něj zde reagovat, i když 
je jasné, že tato reakce je oslabena skutečností, 

že se tak děje až v dalším čísle IL, tedy po měsíci 
a  pro pochopení je třeba znát původní text. Ne 
každý si článek Ing. Klimkové pamatuje, nebo ho 
má k disposici, případně je ochoten si ho dohle-
dat. Mrzí mne to zejména proto, že se domnívám, 
že některé uvedené informace nejsou přesné 
a snaží se tak diskutovanou věc zpochybnit.

V článku se naznačovalo, že rozhodnutí 
o změně pořizovatele není zákonné. K tomu bych 

chtěl poznamenat, že vzhledem k závažnosti jsme 
věc předložili k  posouzení právníkům. Z  jejich 
posouzení vyplývá, že rozhodnutí o změně pořizo-
vatele je zcela v kompetenci rady města. Rada je 
samostatný orgán a o svých rozhodnutích předem 
nikoho nemusí informovat a ani nemůže, protože 
rozhodnutí je prováděno přímo na radě. Veřejnost 
je o rozhodnutích rady informována jak v zápisech 
z jednání rady, tak v Informačních listech. V tomto 
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případě jsme v  samostatném bodě informovali 
o  změně pořizovatele i  na zasedání zastupitel-
stva, které rozhodnutí rady vzalo na vědomí. Celý 
postup byl proveden po konsultaci se stávajícím 
pořizovatelem územního plánu (MěÚ Černošice). 
Změna byla provedena podle zákona. Ten nařizuje 
obcím dělat výběrová řízení na tento typ zakázek 
až od 2 mil. Kč. Zde se pohybujeme v  částkách 
o řád nižších. V článku byl také zpochybněn soulad 
se směrnicí města o zakázkách malého rozsahu, ta 
však již cca ½ roku, vzhledem ke změně legislativy, 
neplatí. Navíc směrnice byla dána rozhodnutím 
rady a rada z ní může udělat výjimku a dále směr-
nice obsahovala bod, podle něhož se dá v naléha-
vém případě rozhodnout i jinak.

Kvalifikace vybraného pořizovatele vyplývá 
z toho, že s vybranou firmou Prisvich s. r. o., město 
spolupracuje již od roku 1996. Její kvalita a profe-
sionalita je známa. Tato firma pro obec zajišťovala 
pořízení prvního územního plánu v  roce 1996, 
jeho změny číslo 1, jeho změny číslo 2 z  roku 
2006, regulačního plánu lokality Dlouhý díl, sta-
vební uzávěry části lokality Na Plzeňce. Všechny 

tyto procesy nebyly právně nikdy zpochybněny, 
ani napadeny a dokumenty jsou platné. Jde tedy, 
s výjimkou Regulačního plánu centra, o všechny 
akce, kde obec potřebovala mít pořizovatele, 
tedy pět z šesti akcí. V článku, na nějž píši reakci, 
je uváděna pouze jedna z akcí, ačkoliv pisatelka 
má k  dispozici informace i  o ostatních, protože 
se prakticky všechny objevily v  podkladech pro 
zastupitelstvo i  na zastupitelstvu samotném. 
Tedy těžko si lze představit, že by byl nějaký poři-
zovatel lépe seznámen se situací v  Dobřichovi-
cích než firma Prisvich. Rada tedy rozhodla hlavně 
na základě úvah o nabízené nejlepší kvalitě.

 Jaká bude cena? Pisatelka článku odhaduje 
skutečné náklady přes 0,5 mil. Kč, ovšem z jejích 
úvah vypadla důležitá zmínka, jak se cena tvoří 
a  to, že v  případě ceny za vyřízení námitky či 
připomínky, jde o  případy s  výjimkou věcně 
shodných. Toto bylo opět v podkladech zastupi-
telstva a  na zastupitelstvu se cena diskutovala, 
tedy pisatelka má tuto informaci k  disposici. 
Cena je tedy tvořena pevnou částkou 180 000,- 
Kč a variabilní částkou 300,- Kč za každou připo-

mínku a námitku, vyjma věcně shodných. Pokud 
budeme odhadovat cenu obdobnou úvahou, 
dojdeme k tomu, že při společném jednání bylo 
podáno cca 350 připomínek z toho cca 2/3 věcně 
shodných. Vychází tedy něco okolo 120 připomí-
nek. Při dvou jednáních (společném a veřejném) 
jde o  cca 240 připomínek. Nárůst ceny lze tedy 
reálně odhadnout na cca 70000,- Kč, v  součtu 
je to pak něco okolo 250000,- Kč, tedy polovina 
toho co pisatelka odhaduje. Rada tedy vybrala 
pořizovatele s  nejlepšími možnými odbornými 
referencemi za cenu přiměřenou a obvyklou.

Můj dojem z  celé věci je ten, že kauza není 
motivována snahou o  výběr nejlepší vhodné 
firmy, ale naopak snahou této konkrétní firmě 
práci znemožnit. Její odbornost je totiž dobře 
známa i  v řadách kritiků. Znalosti a  pohotovost 
osoby pořizovatele zmenší prostor pro používání 
neodborných argumentů a  pro možnost mani-
pulovat veřejností, která je umožněna složitostí 
problematiky. I  tyto kvality nového pořizovatele 
zkvalitní a zrychlí proces tvorby územního plánu.

Filip Kándl, radní a pověřený zastupitel

Z jednání rady města

Starosta po diskusi, která proběhla na zasedání 
zastupitelstva, předal směrnici města č. 1/2016 
o  veřejných zakázkách malého rozsahu k  práv-
nímu přezkoumání. Seznámil radu se závěry, že 
změnou zákona, o  nějž se uvedená směrnice 
opírá, pozbyla uvedená směrnice platnost a  je 
nutno připravit novou.

Rada se seznámila s  pěti architektonickými 
studiemi na umístění a  vzhled nové radnice 
a  hasičské zbrojnice. Diskutovala o  jednotlivých 
návrzích a  zdůraznila, že je zásadně nezbytné, 
aby se s  návrhy seznámili zastupitelé a  široká 
veřejnost. Teprve potom je možné na základě 

všeobecné diskuse pokračovat v přípravách (tzn. 
oslovit vybrané autory k  dopracování koncepcí 
a projektové přípravě s prováděcí dokumentací). 
Rada navrhla svolat na 2. května zasedání zastu-
pitelstva, kde budou návrhy představeny zastupi-
telstvu a veřejnosti.

Radě byly předloženy účetní závěrky orga-
nizací zřízených městem Dobřichovice, tzn. 
Základní školy Dobřichovice, Mateřské školy 
Dobřichovice a  Základní umělecké školy Dobři-
chovice. Po posouzení výsledků závěrek je rada 
schválila.

Radě byla předložena žádost o  souhlas 
s  umístěním sochy „Krokodýl“ autorky Evy Gro-
sseové v ulici Za parkem před ateliérem Tomáše 
Bíma. Rada záležitost projednala a souhlasila.

Tajemník Prchal radu seznámil s  postupem 
rekonstrukce kanceláře podatelny, která je pro-
vozně nejzatíženějším prostorem úřadu. Požádal 
radu o  souhlas s  výdajem na nový nábytek pro 
podatelnu a  částečně i  pro sekretariát starosty 
do maximální výše 95 000,- Kč. Rada rekonstrukci 
kanceláře schválila.

Tajemník předložil radě k  projednání návrh 
obecně závazných vyhlášek č. 1 o odpadech a č. 
2/2017 o  místních poplatcích, které byly ino-
vovány na pokyn Ministerstva vnitra ČR v  sou-
vislosti s  novelizací některých zákonů. Rada 
o vyhláškách diskutovala a shodla se na potřebě 
přizpůsobit poplatek za svoz odpadu cenám, 
které jsou v  sousedních obcích, tzn. 700,- Kč/
rok. Tajemník MěÚ uvedl, že na svoz a  likvidaci 

Bioodpad

V rámci ankety na individuální svoz bioodpadu, 
která probíhala od loňského roku, se přihlásilo 
přes šedesát zájemců. Databázi jejich adres nyní 
budeme předávat svozové firmě, která bude pro 
město tuto službu zajišťovat. V  současné chvíli 
zjišťujeme možnosti, zda by nebylo možné pro 
zájemce zajistit nádoby za výhodnějších podmí-
nek. Bohužel nemůžeme požádat o dotaci, jelikož 
zájemců je dosud málo. Pokud se nám nepodaří 
zajistit výhodnější dodávku nádob na bioodpad, 
budeme zájemce informovat a pak bude nutné, 
aby si sami zakoupili nádobu (cca 1 200,- Kč). 
Poplatek za svoz bude na základě rozhodnutí 
rady zahrnut v poplatku za odpady.

Věříme, že se tuto záležitost podaří dořešit 
během několika dnů.

Sběr a odvoz nebezpečného 
odpadu

V letošním roce proběhne, jak jsme už upozor-
ňovali, sběr a  odvoz nebezpečného odpadu 
v sobotu 3. června. Další příležitost na odstranění 
nebezpečného odpadu bude ještě po prázdni-
nách.

Kontejner bude přistaven jako obvykle:
 od 9.00 do 10.00 u nádraží
 od 10.00 do 11.00 před městským úřadem
 od 11.00 do 12.00 před budovou mateřské 

školy
 od 12.00 do 13.00 u  recyklačního dvora na 

ulici 5. května.
Za odložení vašeho nebezpečného odpadu 

do kontejneru nebudete osádce vozu nic platit, 

protože náklady jsou pokryty poplatkem za 
odpad, který jste jistě již uhradili.

Nebezpečným odpadem jsou staré barvy 
a  jejich zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od 
barev, oleje, filtry z  aut, autobaterie, nespotře-
bované prostředky na ochranu rostlin, nespo-
třebované fotochemikálie, zářivky a  výbojky, 
staré televizory nebo jejich obrazovky, součásti 
počítačů, staré elektrické spotřebiče, veškeré 
monočlánky a  podobné suché baterie a  další 
nebezpečný odpad.

Takže ještě jednou: nebezpečný odpad 
nepatří do popelnice, protože se odborně recyk-
luje nebo se musí ukládat na speciálně zabez-
pečenou skládku, která neohrožuje naše životní 
prostředí.

pp

Domácí zpravodajství

Zprávy z městského úřadu
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odpadu občanů město doplácí, a  to i  loňského 
roku, kdy se povedlo důsledným vymáhání 
starých nedoplatků dosáhnout výrazně vyššího 
příjmu. Navíc letos dojde k  navýšení výdajové 
stránky odpadového hospodářství z  důvodů 
zavedení svozu bioodpadů. Kalkulace ukazují, 
že navýšení poplatku o 100,- Kč by mohlo zajistit 
pokrytí nákladů, resp. výrazně snížit ztrátovost 
hospodaření s odpady.

Rada se seznámila s  přehledem hospoda-
ření Informačního centra Dobřichovice a  se 
žádostí o  navýšení příspěvku města na jeho 
provoz o 2 000,- Kč/měsíčně.

Radě bylo předloženo zadání změny č. 4 
územního plánu obce Lety. Rada se s materiálem 
seznámila a neměla připomínek.

Starosta seznámil radu s přípravou výstavby 
chodníku a  přechodu pro chodce v  ulici Kar-
lická, v  úseku mezi Pražskou a  Raisovou. Rada 
souhlasila s vypsáním výběrového řízení a zahá-
jením prací.

Rada projednala nedostatečné využívání 
prostor zámecké vinotéky, která neslouží veřej-
nosti tak, jak měla rada v záměru. Místostarosta 
Pánek zdůraznil, že se jedná o  významnou 
součást veřejného života a turistického ruchu na 
zámku, a proto je nezbytné požadovat, aby toto 
zařízení sloužilo veřejnosti minimálně v  pátky 
a  soboty. Rada se shodla na předložení uvede-
ných požadavků nájemci a  v případě nenapl-
nění představ rady požadovat ukončení nájemní 
smlouvy. Starosta informoval radu o  předběž-

ných jednáních v souvislosti se zajištěním dotace 
na rekonstrukci ČOV.

Tajemník Prchal informoval o  žádosti pana 
Štědroňského na dořešení vlastnických a  uživa-
telských vztahů k pozemku č. 695.

podle zápisů z jednání rady 
zpracoval VK

Hospodaření města  
v roce 2016

V  tabulce najdete přehled hospodaření města 
v  minulém roce. Hospodaření bylo zkontrolo-
váno auditorem a nebyly v něm shledány žádné 
závady.

H o s p o d a ř e n í  m ě s t a  v   r o c e  2 0 1 6
Příjmy Výdaje Financování

Položka Název Rozpočet Skutečnost Čerpání v % Rozpočet Skutečnost Čerpání v % Rozpočet Skutečnost Čerpání v %
0 Daně a poplatky 53 920 008 58 369 621 108 0 0 -22 480 601 -21 947 597 97,63
1039 Lesní hospodářství 540 000 555 708 103 560 000 817 379 145,96 0 0
2212 Silnice 5 000 5 000 100 1 200 000 569 760 47,48 0 0
2219 Ostatní pozemní komunikace 1 000 1 000 100 1 567 000 721 885 46,07 0 0
2221 Veřejná silniční doprava 0 0 315 900 315 809 99,97 0 0
2310 Pitná voda 0 75 572 400 000 98 440 24,61 0 0
2321 Odpadní vody 1 452 000 899 527 62 400 000 317 256 79,31 0 0
3111 Mateřská škola 0 0 4 935 000 4 795 336 97,17 0 0
3113 Základní škola 0 2 700 6 633 000 6 148 291 92,69 0 0
3231 Základní umělecké škola 100 000 0 0 305 000 194 997 63,93 0 0
3314 Městská knihovna 30 000 26 654 89 560 000 582 701 104,05 0 0
3319 Záležitosti kultury 7 000 0 0 490 000 563 752 115,05 0 0
3329 Ochrana památek a kulturní dědictví 36 000 36 000 100 450 000 40 064 8,90 0 0
3330 Církve a náboženské společnosti 0 0 0 50 000 0 0
3349 Informační list 170 000 133 636 79 380 000 343 025 90,27 0 0
3392 Zájmová činnost v kultuře 80 000 45 970 58 800 000 728 632 91,08 0 0
3399 Ostatní záležitiosti kultury 1 305 000 1 177 650 90 3 800 000 3 937 626 103,62 0 0
3419 Tělovýchovná činnost 0 0 512 000 512 000 100 0 0
3421 Využití volného času dětí a mládeže 0 0 120 000 117 513 97,93 0 0
3429 Zájmová činnost a rekreace 168 450 168 450 100 150 000 156 618 104,41 0 0
3549 Specialní zdravotnická péče 0 0 15 000 5 000 33,33 0 0
3612 Bytové hospodářství 1 400 000 1 437 606 102,69 500 000 255 030 51,01 0 0
3613 Nebytové hospodářství 1 000 000 828 379 83 1 323 484 1 148 130 86,75 0 0
3631 Veřejné osvětlení 25 509 75 509 296 4 000 000 3 808 502 95,21 0 0
3632 Pohřebnictví 0 0 100 000 26 265 26,27 0 0
3633 Místní inženýrské sítě 0 50 200 000 71 000 35,50 0 0
3635 Územní plánování 15 053 369 4 253 552 28 1 000 000 235 907 23,59 0 0
3639 Komunální služby 0 0 2 200 000 1 908 967 86,77 0 0
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 2 790 2 790 100 3 700 000 3 406 695 92,07 0 0
3725 Využívání a zneškodňování odpadů 620 581 771 792 124 0 0 0 0
3745 Veřejná zeleň 12 947 12 947 100 1 800 000 1 723 958 95,78 0 0
3900 Ost atní služby pro obyvatele 0 0 307 444 307 444 100 0 0
4319 Sociální služby 0 0 100 000 110 367 110,37 0 0
4351 Pečovatelská služba 0 0 154 012 154 012 100 0 0
5212 Ochrana obyvatelstva 0 0 100 000 0 0 0 0
5311 Bezpečnost a veřejný pořádek 0 0 1 000 000 1 000 000 100 0 0
5512 Dobrovolní hasiči 150 000 0 0 710 000 781 304 110,04 0 0
6112 Zastupitelstvo města 0 0 1 200 000 1 218 527 101,54 0 0
6115 Volby 0 0 90 600 76 267,80 84,18 0 0
6171 Činnost místní správy 100 000 39 712 40 6 800 000 6 993 027 102,84 0 0
6310 Příjmy a výdaje z finančních operací 10 000 2 291 23 350 000 284 222 81,21 0 0
6320 Pojištění majetku 0 0 20 999 208 917 994,89 0 0
6330 Převody vlastním fondům 0 4 684 385 0 4 684 385 0 0
6399 Ostatní finanční operace 0 0 4 143 258 1 923 537 46,43 0 0
6409 Ostatní činnosti 0 0 316 356 316 356 100 0 0

CELKEM 2016 76 189 654 73 606 499 96,61 53 709 053 51 658 902 96,18 -22 480 601 -21 947 597 97,63
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Objížď ka v Řevnicích bude do 
půlky října uzavřena

Mnoho řidičů používá po přejetí letovského 
mostu možnost vyhnout se úrovňovému křížení 
silnice do Řevnic se železniční tratí. Od 12. června 
nebude tato možnost možná, a to na neuvěřitel-
nou dobu pěti měsíců. Až do konce října bude 
Správa železniční dopravní cesty rekonstruovat 
mostek, pod kterým dosud řidiči na objížďce 
podjížděli. Veškerý provoz bude muset přes 
železniční přejezd.

Můstek se má kompletně přestavět tak, aby 
pod ním projelo i hasičské auto.

Poznámka: uzavření objížďky mělo původně 
trvat 10 měsíců a bylo zkráceno na polovinu. Jsou 
to pašáci!

Podle Našich novin VK

   ZPRÁVY ZE ŠKOLY

Na cestě za „průkazem 
cyklisty“

Pro získání průkazu cyklisty je třeba být nejen 
zdatný, ale mít i  určité znalosti. O  tom se na 
vlastní kůži přesvědčili i naši čtvrťáci.

V říjnu loňského roku absolvovali výuku 
z  dopravní výchovy zakončenou písemnými 
testy. Nyní na začátku května splnili společně 
s  páťáky i  praktickou část výuky na dopravním 
hřišti v  Radotíně. Všichni si vyzkoušeli jízdu na 
kole podle dopravních značek a předpisů. Hodiny 
vedla zkušená paní instruktorka z autoškoly, která 
po ukončení praktického výcviku předala všem 
žákům průkaz cyklisty.

Tento den si děti moc užily. Přálo nám krásné 
počasí a  všichni získali cenné praktické doved-
nosti, které využijí při každodenním pohybu v sil-
ničním provozu.

Taťána Kaločová

Čtení a hudba ve škole, naživo 
a vesele

Ani letošní školní rok, ačkoliv začal velkým pro-
jektem Olympijské hry, nezůstal ochuzen o výuku 
českého jazyka i  hudební výchovy mimo lavice. 
Opět se konala Noc s  Andersenem a  opět jsme 
zažili představení živé hudby při Dobřichovickém 
hudebním jaru.

Noc s  Andersenem podporuje přímo dětské 
čtenářství, lásku ke knihám i  schopnost učit 
se kriticky myslet a  vnímat. Letošní téma bylo 
setkání se Čtyřlístkem, který není nutno nijak 
zvlášť představovat, protože ovlivnil svými 
příběhy několik generací čtenářů a  v době jeho 
vzniku byl dokonce natolik oblíbený, že se stal 
nedostatkovým zbožím.

Naše nocování bylo spojeno s  dějem speciál-
ního čísla zmíněného časopisu, které vyšlo u  pří-
ležitosti čtení dětí v  noci v  knihovnách, školách, 

Při dopravní výchově si děti vyzkouší roli cyklisty i chodce

Třeťáci v průběhu Noci s Andersenem vyráběli kouzelné klobouky
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klubech i doma. Děti především četly, besedovaly se 
zástupci spisovatelů o čtení s baterkou pod peřinou 
i o nejoblíbenějších knihách, luštily znalostní kvízy 
a projevovaly dostatek statečnosti při noční stezce 
odvahy. Tvořivosti si dokonale užily při vyrábění 
kouzelných klobouků, které nesly symboly našich 
přání, snů nebo oblíbených věcí a všem se opravdu 
povedly. S  vysokou pravděpodobností se některá 
přání jistě vyplnila. Nakreslily také své vlastní verze 
komiksových příběhů a  některé byly odeslány do 
redakce Čtyřlístku jako soutěžní.

Částečně spojena se čtením byla i  moderní 
výuka hudební výchovy formou zážitku, při 
které se děti seznámily s knižní i operní podobou 
pohádky Panna a  Netvor. Během zahajovacího 
představení našeho projektu Dobřichovické 
hudební jaro, jehož 8. ročník letos proběhl, zazněla 
ve světové premiéře školní dvoranou jednoaktová 
komorní opera Panna a  Netvor, kterou přímo 
pro naše žáky složil současný hudební skladatel, 
varhaník a  klavírista, pan Drahoslav Gric. Libreto 
napsal na motivy veršované pohádky Františka 
Hrubína Kráska a Zvíře pan Michal Matola. Obojí 
vzniklo za podpory Nadace Život umělce, Nadace 
Český hudební fond, Města Dobřichovice a  naší 
Základní školy Dobřichovice. Žáci vyslechli mladé 
zpěváky a  hudebníky, jejichž výkony je nutno 
ocenit, a mnozí shlédli představení naprosto sou-
středěně i  okouzleně, ačkoliv tato forma podání 
příběhu je jedna z posluchačsky nejobtížnějších.

V následujících 14 dnech vzniknou v  jednot-
livých třídách sbory, které si vyberou oblíbenou 
píseň, nacvičí si ji ve vlastní aranži buď v  jedno-
hlase, nebo i vícehlase a poté se 26. 5. sejdou opět 
ve dvoraně k  závěrečné prezentaci zpěvu. Cílem 
této práce není jen sborový zpěv, který upevňuje 
vztahy mezi dětmi, posiluje spolupráci, pomáhá 
v soustředění a harmonizuje mnoho složek osob-
nosti, ale i  podpora vnímání rytmu, který vytváří 
dobré podmínky pro rozvoj matematických schop-
ností. Výuka tedy působí ve více složkách souběžně 
a je obohacující složkou vzdělávání. Přejeme našim 
žákům mnoho radosti z hudby i zpěvu samotného.

Jsoln

Ohlas na Dobřichovické 
hudební jaro 2017

Dne 12. května jsem se jako host zúčastnila akce 
dobřichovické základní školy. Projekt se jmenuje 
Dobřichovické hudební jaro a  v rámci tohoto 
ročníku se uskutečnila světová premiéra jedno-
aktové komorní opery Panna a netvor. Na motivy 
knihy Kráska a zvíře od Františka Hrubína napsal 
Michal Malota libreto a  hudbu složil Drahoslav 
Gric. Hráli a  zpívali studenti HAMU. A  bylo to 
opravdu skvělé!

Asi si mnozí ani neuvědomují, že většina pří-
tomných dětí možná již nikdy v  životě žádnou 
premiéru nezažije a  rozhodně ne takovou, která 
by byla „ušita přímo na tělo“.

Proto skládám poklonu organizátorce pro-
jektu – paní učitelce Jindřišce Solničkové. A moc 
bych si přála, aby v dalších letech opět proběhly 
podobné akce, protože pro děti je takový zážitek 
něco, co jim nikdo již nemůže vzít.

Barbora Pelikánová

Ohlédnutí za 
soutěží MŠMT 
v tomto školním 
roce

Jak jsme již v  předchozím článku informovali, 
v tomto školním roce soutěžily děti, které hrají na 
klavír, kytaru a smyčcové nástroje.

Okresní kolo ve hře na klavír pořádala naše 
zuška a  oba soutěžící – Lucie Pasečná a  Franti-
šek Habarta postoupili do krajského kola. To se 
pro jejich (IV.) kategorii konalo v  Nymburce 16. 
března, Lucka obsadila 3. místo a Franta se pro-
bojoval s 1. místem do celostátního kola. Zde pak 
22. dubna v  Praze v  ZUŠ Taussigova získal nád-
herné Čestné uznání 1. stupně.

Okresní kolo ve hře na smyčcové nástroje 
pořádala ZUŠ Řevnice 1. března. Ve hře na housle 
obsadily v 0. kategorii Anežka Habartová 1. místo, 
ve III. kategorii Lucie Pasečná 2. místo a v V. kate-

gorii Tereza Hrabová také 2. místo. Při soutěži vio-
loncell získala v 0. kategorii Apoléna Kylarová 2. 
místo a Matěj Svejkovský ve III. kategorii zvítězil 
a postoupil tak do krajského kola. V Mladé Bole-
slavi 4. dubna obsadil 3. místo.

Na okresní kolo ve hře na kytaru odjeli naši 
soutěžící do Roztok. V 0. kategorii zde Ota Sucho-
mel získal 2. cenu, Nela Blaženínová 3. cenu a v I. 
kategorii Maxmilián Chmelíček 2. cenu.

Na naše žáky jsme náležitě pyšní. Děkuji za 
jejich přípravu učitelům – Alžbětě Vlčkové, Jiřímu 
Richterovi a Pavlu Peknému. Můj největší dík patří 
klavíristce Eugenii Koblížkové.

Gratuluji!
BP

Food festival Všechny chutě 
světa

Den plný dobrého jídla a  adrenalinových 
zážitků
V malebném prostředí Dobřichovického zámku, 
na břehu Berounky, se v  sobotu 17. června 
uskuteční již pátý ročník food festivalu Všechny 
chutě světa. Každým rokem se snažíme návštěv-
níkům nabídnout nové trendy v  oblasti gastro-
nomie a vytvořit co nejatraktivnější doprovodný 
program. Návštěvníci si budou moci vybrat mezi 
více jak šedesáti účastníky, pro tento rok jsou při-
praveny, kromě osvědčených prodejců, jako jsou 
např. švýcarské sýry, gruzínské šašliky, argentin-
ské steaky, nebo burgery, nově také bubble vafle, 
květiny na talíři, pizza, žabí stehýnka a další.

V adrenalinovém parku je připravena bungee 
trampolína, elektrický býk, obří houpačka 
z  mostu, lanovka přes řeku a  lezecké stěna. 
O  hudební doprovod se postarají exotičtí bube-
níci Tam Tam Batucada, skotští dudáci Bohemia 
Pipe Band a mexičtí Mariachi Azteka de Praga, pro 
děti jsou připravena dvě divadelní představení. 
Vstupné 100 Kč, invalidé a děti do 10 let zdarma.

Více informací naleznete na webu www.foo-
devent.cz

Záměr prodeje pozemku

Město Dobřichovice zveřejňuje svůj záměr 
prodat pozemek č. 695 (zahrada) o  výměře 
93 m2 za minimální cenu 500 Kč za 1 m2, 
tedy celkem za min. 46.500 Kč. Připomínky 
k  tomuto záměru, jakož i  nabídky zájemců 
o  odkoupení tohoto pozemku zasílejte na 
Městský úřad Dobřichovice s  uvedením 
jména a adresy zájemce a výše nabízené ceny 
do 15. června 2017.

Nezapomínáme

Je řada tradic, které nám období minulé totality 
znechutilo, ale přitom se jedná o  tradice i prvo-
republikové, to znamená výsostně demokratické. 

Jednou z nich je i vzpomínka na ty, kteří položili 
za naši svobodu své životy.

Jakoby společnost neměla zájem na připomí-
nání minulosti, ale to není jenom vzpomínání. Je 
to i součástí fenoménu, který byl už za první repub-
liky označován jako brannost. To znamená nejen 

připomínku tradic a významu padlých hrdinů, ale 
také připravenost bránit svobodu, demokracii, 
vlast. A to zase znamená vědět, co udělat v krizové 
situaci, ale také proč. A to nemyslím v technickém 
slova smyslu, spíše jde o to, být součástí myšlenko-
vého proudu, který rozumí významu a

Anežka Habartová se svým doprovodem Ivanou 
Kylarovou

Zajímavosti
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smyslu velkých pojmů, jako je svoboda, 
a nutnost ji bránit.

Dnešní doba není jednoduchá, ani bez-
pečná. Nepřekvapuje, že se např. Švédsko vrátilo 
k  povinné vojenské službě, anebo že další státy 
obnovují brannou povinnost (tzn. povinnost 
být v  evidenci pro případ potřeby). I  u nás se 
pozvolna a  polehoučku objevují tendence učit 
na školách brannou přípravu nebo seznamovat 
občany s  tím, co mají dělat v  okamžicích, kdy 
jsme ohroženi a podobně.

Být připraven – je myšlenka naprosto správná. 
Nebudu se tady rozepisovat o  tom, jaký je sou-
časný stav připravenosti obyvatelstva, protože 
nechci šířit poplašné zprávy. Chci jen říct, že 
uvědomění si skutečnosti, že za dnešní svobodu 
a  demokracii vděčíme i  těm, kteří v  minulosti 
položili své životy, je součástí toho „být připra-
ven“.

Jak jsem řekl, staří jsou znechuceni zkuše-
ností z dob socialismu a mladí neměli, kde a kdy 
k těmto zkušenostem přijít. Proto mě velmi potě-
šilo, když jsem zjistil po svém příchodu do Dobři-
chovic, že máme sice mladého starostu, ale na 
hrdinství a oběti předků nezapomíná. Bylo mi ctí 
a potěšením se připojit a myslím, že vlastenectví 
nemusí nést nutně pejorativní nádech.

pp

Právní okénko

Víte, že se můžeme bránit v případě např. stínění 
na našem pozemku z důvodu růstu stromů anebo 
budovy postavené na sousedově pozemku?

Nový občanský zákoník stanoví, že jako 
vlastník pozemku můžeme požadovat, máme-li 
k  tomu rozumný důvod (zejména pokud by 
stavba na sousedově pozemku měla stínit), 
aby se soused zdržel zřizování stavby na svém 
pozemku v  těsné blízkosti společné hranice 
pozemků. Důležité je to, že pokud jde o  nově 
zřizovanou stavbu, je třeba tuto námitku uplat-
nit již v  řízení na vydání územního rozhodnutí 
a  stavebního povolení. Pokud ji neuplatníme, 
nemůžeme se již následně domáhat toho, 
že nám nově postavená budova na souse-
dově pozemku stíní. Pokud ale neměl soused 
možnost své námitky uplatnit (např. soused 
postavil stavbu bez povolení nebo stavbu 
nebylo třeba povolovat ve stavebním řízení), lze 
se domáhat ochrany.

Nový občanský zákoník rovněž umožnuje 
vlastníkovi pozemku se dožadovat, aby se soused 
zdržel sázení stromů v  těsné blízkosti společné 
hranice pozemků (u stromů převyšujících 3 m 
zpravidla ve vzdálenosti alespoň 3 m od hranice 
pozemku, a vysadil-li je nebo nechal-li je vzrůst, 
aby je odstranil. Výjimkou jsou pak situace, kdy 
se na sousedním pozemku nachází les nebo 
sad, nebo pokud jde o  zvláště chráněný strom. 
Rozumným důvodem pak bude opět zpravidla 
stínění, ale třeba i  situace, kdy kořeny stromu 
stojícího u  hranice pozemku poškozují dům na 
sousedově pozemku.

V souvislosti se stíněním na sousedním 
pozemku je třeba upozornit na to, že samotné 
zamezení výhledu nebo rozhledu v  důsledku 
nové stavby či stromů na sousedově pozemku 
obecně není považováno za stínění a  pouze 

z  tohoto důvodu se nelze domáhat ochrany. 
Rovněž je třeba upozornit na to, že pokud 
např. stínění soused toleruje a  pak dům prodá, 
nový majitel domu se může domáhat ochrany 
bez ohledu na toleranci předchozího majitele. 
Konečně lze uvést, že s  právní ochranou nemu-
síme čekat, až bude stavba postavena nebo až 
vyrostou stromy, lze započít hned, jak je úmysl 
souseda např. postavit dům zřejmý.

Jan Holásek, advokát a člen Kontrolní komise 
zastupitelstva

Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňováním 
lidových pranostik, tento rok čerpáme z  lido-
vého valašského kalendáře. Budete si moci 
porovnat pranostiky se skutečností a  myslím, 
že to vyjde tak 50 na 50, tj. že se příroda moc 
pranostikami neřídí. Občas sice ano, ale je to asi 
těch 50 na 50.

Počasí dle stoletého kalendáře: Na začátku 
jinovatka, na to pošmourno, dne 9. hezké a teplé 
počasí,které trvá až do konce. Dne přibývá do 23. 
o  17 minut, pak až do konce ubývá o  4 minuty. 
Délka dneje 16 hodin 6 minut až 16 hodin 19 
minut.

 O svatém Norbertu (6. června), chladna jdou 
k čertu

 Medardova kápě, čtyřicet dní kape (8. června)
 Svatá Tonička (12. června) mívá často upla-

kaná očička
 Je-li červen mírný – nebude v  prosinci mráz 

silný
vk

Plavání v Ottománku

Říká se, že štěstí přeje připraveným. A  tak, přes-
tože jarní kurzy plavání ještě neskončily, již při-
pravujeme rozvrh podzimních plaveckých lekcí. 
Naše kurzy budou od září 2017 opět probíhat 
v  bazénech jak v  Černošicích, tak i  v Dobřicho-
vicích. Dobřichovický bazén bude mít od září 
nového provozovatele, náš plavecký klub Otto-
mánek si zde bude pronajímat hodiny za účelem 
vedení plaveckých lekcí a aqua aerobiku.

Lekce budou otevřené všem plaváčkům 
od 6 měsíců do 4 let v  kurzech plavání rodičů 
s  dětmi a  plaváčkům od 4 do 12 let v  kurzech 
samostatného plavání bez rodičů. Všechny lekce 
jsou vedené profesionálními lektory, kteří mají 
s  vedením dětí bohaté zkušenosti. Každá lekce 
má podle věku dětí svůj cíl – od společného 
zážitku dětí a  rodičů při lekcích těch nejmen-
ších, až k  pilování techniky jednotlivých plavec-
kých způsobů u  nejstarších dětí. Jedno ale mají 
všechny lekce společné – budování pozitivního 
vztahu k vodě, který dětem zůstane celý život!

Pokud plánujete přihlášku do plaveckých 
kurzů nebo na hodiny aqua aerobiku pro děti 
i dospělé, neváhejte a napište nám již nyní. Počet 
plaváčků v lekci je omezen!

Všechny podrobnosti jsou uvedené na našem 
webu, rozvrh bude na webu vyvěšen ve druhé 
polovině června.

Těšíme se na Vás!
Za celý tým Ottománku Vladimíra Ottomanská

Regionální kolo prezentační 
přehlídky Křížem krážem 
naším krajem

Dne 28. dubna 2017 se konal 4. ročník prezen-
tační přehlídky Křížem krážem naším krajem. 
Každým rokem se schází školy z  okolí Všenor. 
Letos se zúčastnilo šest škol: Všenory, Dobřicho-
vice, Nučice, Liteň, Mníšek pod Brdy a Černošice. 
Témata pro prezentace tohoto ročníku byla „ 
Známá osobnost našeho okolí“ nebo „ Výlet do 
okolí obce“.

Zatím se během přehlídky vždy konal 
workshop, kde se děti připravovaly na prezen-
tace. Letos, prvním rokem, aby se diváci nenudili, 
byly připravené také jazykolamy, které se museli 
diváci naučit a odříkat je co nejrychleji skupinově.

Děkujeme panu moderátoru Martinu 
Goláňovi za to, že převzal od paní Johansson 
štafetu odborného poradce. Jsme rádi, že pře-
hlídku opět zahájil pan starosta Seidler a  že ji 
navštívila i  paní knihovnice Sahánková a  pan 
kameraman Lešovský. Našich hostů si velmi 
vážíme.

Tento ročník byl velice zajímavý a  doufáme, 
že se akce bude konat i příští roky. Můžete přečíst 
také náš rozhovor. Zprávu i  rozhovor připravili 
žáci 9. třídy školy Všenory: Anna Petržílková, 
Lukáš Král, Sára Blažková a Gabriela Stauchová.

Rozhovor k  regionální soutěži Křížem 
krážem naším krajem

Jak se nám líbily prezentace?
Všechny prezentace byly velmi krásně zpraco-

vány a  předneseny. Na prezentujících byla znát 
tréma, ale zvládli to dobře.

Starosta Petr Hampl a tajemník Petr Prchal polo-
žili květiny u památníku padlých
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Jaká prezentace měla nejvíce ohlasů?
Myslím, že nejvíce kladných ohlasů měla pre-

zentace žákyň z deváté třídy místní školy Evy Vein-
hauerové a Barbory Hortové.

Kde se akce koná?
Akce se už po čtvrté konala na OÚ Všenory, kde 

se budou konat i následující ročníky.
Plánuje se do dalších let nějaké vylepšení?
Ano, do dalších ročníků přehlídky se OÚ bude 

snažit vymyslet vetší prostory, kam by mohly 
dorazit školy i se svými třídami. Také domlouváme 
s paní knihovnicí Sahánkovou, aby PowerPointové 
prezentace byly uložené v obecní knihovně ve Vše-
norech a přístupné on-line široké veřejnosti. Všichni 
se těšíme na další ročníky přehlídky Křížem krážem 
naším krajem.

Za naši celou školu bychom se s vámi chtěli roz-
loučit Anna Petržílková, Lukáš Král, Sára Blažková 

a Gabriela Stauchová, deváťáci školy Všenory.

Příměstské tábory během 
letních prázdnin 
v Dobřichovickém domku

Příměstské tábory mají v Dobřichovickém domku 
již svou tradici, takže se na ně můžete těšit i letos. 
Pokud nevíte, jaký připravit svým dětem program 
na léto, či pokud jsou Vaše děti příliš malé na kla-
sický tábor, jsou naše příměstské tábory ideální 
volbou. V ceně tábora je celodenní strava, mate-
riál a kvalifikovaní lektoři, kteří už se na Vaše děti 
moc těší.

Pokud byste i Vy měli o nějaký z nabízených 
týdnů zájem, vyplňte prosím přihlášku na našich 
internetových stránkách www.dobrichovicky-
domek.cz v sekci přihláška/náhrada a zašlete na 
info@dobrichovickydomek.cz, nebo vhoďte do 
schránky Dobřichovického domku.

Více informací táborech najdete na www.dobri-
chovickydomek.cz v sekci tábory, nebo nás kontak-
tujte 770 105 175, info@dobrichovickydomek.cz.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Nově v infocentru – tři 
počítače přístupné veřejnosti

S radostí oznamujeme další rozšíření služeb Infor-
mačního centra v Dobřichovicích. Došlo k instalaci 
tří počítačů s napojením na volný internet společ-
nosti Dobnet. Počítače jsou k dispozici pro širokou 
veřejnost, zejména uvítáme naše seniory a seniorky. 
Kromě toho budeme moci v Infocentru poskytovat 
informace také pomocí vyhledávání na internetu, či 
nabídnout tuto možnost návštěvníkům samotným. 
Toto technické zázemí určitě napomůže všem turis-
tům, kteří k nám do Infocentra zavítají a budou chtít 
prozkoumat naše okolí detailněji.

Radka Alexy, Infocentrum Dobřichovice

Dračí lodě 2017 – Rychlá rota 
DoDo se ve finále dělila 
o nejlepší čas s Makrelami

I letos Dobřichovický domek reprezentoval tým 
Rychlá rota DoDo na závodech Dračích lodí 
v sobotu 6. května 2017 na Berounce nad jezem. 
Počasí bylo ideální, nepršelo, ani nebylo velké 
horko, a tak byl levý břeh Berounky po celý den 
zalidněný. Každý fandil a  křičel, co měl síly. Děti 
pobíhaly po břehu a sledovaly závodící lodě. Náš 
tým Rychlá rota DoDo se s každou jízdou na 200 
m zlepšoval, takže po prvních dvou rozjížďkách 
(00:52.40 a  00:50.87) měl ve finálním souboji 
společně s družstvem Makrel nejlepší naměřený 
čas 00:49.69! Celkově se tým umístil na devátém 
místě. Gratuluji a těším se na příští rok!

Radka Alexy, Dobřichovický domek DODO

Školička Lumek a zápis

Už je za námi květen a  s ním i  zápisy do státní 
školky. Kdo uvažujete, že byste rádi chodili k nám, 
do školičky Lumek, a  chcete se u  nás nejdříve 
porozhlédnout, jste k nám určitě zváni!

Školička Lumek je nestátní školička, nemá 
žádný konkrétní den otevřených dveří ani zápis, 
ale můžete se mezi nás přijít podívat kdykoliv 
a případně se zapsat také kdykoliv. Dejte nám jen 
dopředu vědět, abychom měly čas Vám zodpově-
dět během návštěvy i Vaše dotazy.

Každý den máme pro děti po svačince maňás-
kovou pohádku. Bývá okolo 10. hodiny a  je 
tematicky zaměřená podle týdenního programu. 
Dětem se vždy moc líbí, a  tak se můžete přijít 
podívat třeba zrovna na pohádku.

Sídlíme v  Dobřichovicích v  ulici 5. května, 
v Dobřichovickém domku. Kapacita naší školičky 
je do 15 dětí. Dodržujeme režim státní školky, aby 
následný start do „většího života“ ve státní školce 
byl pro děti, které k nám chodí, co nejjednodušší. 
Více informací najdete na www.ilumen.cz.

Hezký den všem přejí tetky vychovatelky ze 
školičky Lumek.

Lucie Havlíčková Gemperlová, kontakty: sko-
licka.lumek@seznam.cz, 731 488 774

Doprovázející pedagogové předvádějí dětem své řečnické dovednosti

Po závodě následuje vydýchání posádek



10

5/2017

Panenka jako šperk

Malá panenka, kterou si ušijete, může být origi-
nální brož, náušnice, nebo třeba spona do vlasů. 
Bude to vaše nová společnice na cestách. Ozdobí 
vám šatičky, tašku, nebo kabátek. Viviana na liáně 
společně s  Arteradky vás srdečně zvou na tra-
diční Panenko-panáčkování a na nový navazující 
workshop. Tento workshop je určen zejména pro 
dospělé. Jde o jemnou práci s detailem, kdy trpě-
livost a cit je náš největší nástroj. Čeká nás večer 

plný společné tvůrčí energie a  radosti z  tvorby. 
Vaše malá panenka už vás volá. Šikovné starší 
děti si mohou také malou panenku ušít v  čase 
Panenko-panáčkování.

Panenko-panáčkování se koná 24. června 
2017 13:00 – 17:00, Panenka jako šperk se koná 
24. června 2017 19:00 – 22:00

v ateliéru Arteradky (Dobřichovický Domek). 
Budete k tomu potřebovat 480 Kč, pití a svačinku.

Panenkování se těší hojné účasti. Rezervujte si 
včas své místo.

Kontakt: radka.ch@email.cz

Osmý ročník Pohádkového 
lesa s rekordní návštěvností

Pohádkový les pořádalo rodinné centrum 
Leťánek už poosmé. Tentokrát ve spolupráci 
s nakladatelstvím Elmavia za podpory obcí Lety 
a Mořinka a nadačního fondu Letorosty. Na start 
přišlo více než 700 dětí, zatímco v předchozích 
ročnících se jich zúčastňovalo v  průměru 350. 
Odměnou za každý splněný úkol byla kresba 
– výjev z  pohádky, a  když děti došly do cíle, 
svázaly si všechny listy do desek, a  vznikla tak 
originální kniha – omalovánka. V  cíli na návsi 
na Mořince byl jako vždy připraven jarmark 
a spousta zábavy pro děti včetně kejklíře. Pevně 
věříme, že odměny v cíli (i ty náhradní) udělaly 
dětem radost a nabízíme všem zájemcům, aby 
si listy do omalovánkové knížky stáhli z  www.
letanek.cz. Podle dosavadních ohlasů se letošní 
Pohádkový les vydařil a  posunul celou akci 
opět o  kousek dál. Děkujeme všem, kdo nám 
pomohli s  organizací a  přejme si do dalších 
ročníků kromě krásného počasí možná i  více 
vzájemné ohleduplnosti, které je při akcích 
tohoto typu potřeba, natož při rekordním počtu 
návštěvníků.

jv

Předprázdninové akce 
Leťánku

Před prázdninami se v sobotu 27. 5. od 10:00 do 
13:00 hod. v malém sále TJ Sokol Řevnice usku-
teční workshop s  Lucií Königovou „S lehkou 
a čistou hlavou“. Spousta lidí dnes žije od krku 
nahoru, ve své hlavě. Na tělo zapomíná nebo 
jej bere jako podstavec pro hlavu, sídlo mozku 
a  pomyslný chrám mysli. Se spoustou věcí si 
děláme těžkou hlavu a  ta – nejen v  předsunu 
u  počítače, mobilu, televize, na pískovišti a  při 
sportu – těžkne ještě víc. Pojďme s  tím spo-
lečně pod vedením zkušené lektorky jógy něco 
udělat.

A na závěr pozvánka na loutkové divadélko, 
které se bude hrát druhou červnovou sobotu 
10. 6. od 10:00 hod. v  letovské školince NONA. 
Na programu je pohádka O  Šípkové Růžence 
v  provedení Divadla Marionetino. Po skončení 
pohádky bude připravena dílnička a  herna. Při 
dílnách se bude vybarvovat a v herně si můžete 
sami divadlo zahrát. Připravena je zásoba kulis 
i  loutek z  různých pohádek a  dokonce i  malý 
dárek. Více informací o  všech našich akcích 
najdete na www.letanek.cz. Přejeme všem hezký 
předprázdninový čas!

jv

Nejlepší Pinot Gris na světě

Když se vedou řeči mezi milovníky vína, tak často 
padne věta, že nejlepší Pinot Gris na světě se dělá 
v Alsasku.

Pojďme se tedy tomuto kraji v  údolí Rýna 
chvíli věnovat, přinejmenším už proto, že se jedná 
o  francouzskou vinařskou oblast nám nejblíže 
položenou, nesmírně malebnou, která nabízí řadu 
vín v  takové kvalitě, že tu mohu s  klidným svě-
domím použít výrazy jako čistá krása, nebo čirá 

radost, a nebudu přehánět. Ano, nejenom Pinot 
Gris, ale i ostatní alsaská bílá vína jsou jedna z nej-
lepších na světě. Když se zeptáte, co za takovým 
úspěchem vězí, tak odpověď může být složitá 
a dlouhá, ale i jednoduchá a krátká, a protože zde 
je místo jen pro tu druhou, nic jiného mi nezbývá: 

Příspěvky čtenářů

Sport
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Dobřichovické atletické 
zemětřesení

Ve čtvrtek 11. května se naše škola zúčastnila 
okresního přeboru v atletickém Poháru rozhlasu. 
Jednalo se o  soutěž družstev mladších žákyň 
a mladších žáků. Výsledek byl úžasný, obě druž-
stva zvítězila v konkurenci 17 škol. Doslova jsme 
tyto závody vyplenili a nedali soupeřům z celého 
okresu žádnou šanci. Dokonce všechny běžecké 
disciplíny včetně štafet vyhráli jen borci z Dobři-
chovic a i v technických disciplínách jsme pobrali 
několik medailí. Je až s podivem, kolik je v Dobři-
chovicích atletických talentů, škoda jen, že musí 
jezdit trénovat až do Radotína či do Prahy, atle-
tické zázemí by Dobřichovicím slušelo. Díky vítěz-
stvím obě družstva postoupila do krajského kola, 
které se bude konat 24. května na Kladně, ani tam 
nejsme bez šance postoupit až do celostátního 
finále.

Trochu statistiky:
Ondřej Lenghart 1. místo 60 m

1. místo 1 000 m

Je to vzácnou souhrou půdních a  klimatických 
vlastností v  kombinaci s  tradičními pracovními 
metodami zdejších vinařů předávanými z  dědů 
a otců na syny, kteří je dále rozvíjejí a obohacují. 
Většina alsaských vinařských rodin má rodokmen 
od 17. století a  některé ještě z  doby před třice-
tiletou válkou. Ti lidé znají každou hrudku půdy 
na svých vinicích a vědí své o každé kapce vody, 
která sem z nebe spadne.

Odrůd révy vinné, které se tu pěstují, je sedm, 
šest bílých a  jedna červená. K  tomu je hned 
potřeba dodat, že vína z  těch bílých odrůd jsou 
excelentní, zatímco ta červená, Pinot Noir, jemně 
řečeno, je taková doplňková. Jsme v  údolí Rýna 
a přirozeným králem je tu Ryzlink, zatímco Pinot 
Noir je v  Alsasku spíš šaškem. Degustace vín tu 
má své pořadí, které je dobré znát, protože jen 
tak dojem z jednoho vína nepřebíjí to druhé, ale 
naopak se vína navzájem podporují a umocňují. 
Toto pořadí není žádná věda ani tajná nauka 
– najdete ho v  ceníku každého vinaře vytisk-
nuté černé na bílém tak, jak jsou vína seřazena 
odshora dolů.

O tomto prostém faktu jsem ovšem v  roce 
2004, kdy jsme s  mojí ženou poprvé navštívili 
Francii, nevěděl nic. Cestovali jsme tehdy podle 
map, které jsou součástí krásné knihy Světový 
atlas vín, kterou společně napsali vysoce uzná-
vaní autoři Hugh Johnson a Jancis Robinsonová. 
Díky této inspiraci jsme na vína byli náležitě 
zvědaví. Jen jsme si našli v Alsasku bydlení, vyra-
zili jsme na průzkum. Po krátké jízdě autem jsme 
se octli na malém plácku vedle silnice u  lavičky 
s  překrásným výhledem na malebnou vesnici 
pod námi a na vinice pokrývající zvlněnou krajinu 
až za obzor záhadně rozostřený jemným oparem. 
Moje žena tehdy poprvé vyslovila větu, kterou od 
ní od té doby ve Francii slýchám poměrně často: 
„Panebože, je vůbec možné, aby se tolik vína dalo 
vypít?“ A  to tehdy ještě neviděla vinice v  Bur-

gundsku! Sjeli jsme z kopce dolů, nechali auto na 
obecním parkovišti prakticky doplněném veřej-
nou toaletou, což je dnes ve Francii běžný stan-
dard, který, jak dobře víme, se kdysi těžce rodil 
v  městě zvaném Zvonokosy. Dál jsme šli pěšky 
s  cílem najít nějakého vinaře a  koupit u  něho 
dobře vychlazenou láhev vína, která by vhodně 
doplnila piknik na té lavičce nahoře, která se nám 
pro tento účel zdála víc než příhodná.

Na malebném náměstí stála kašna s  křišťálo-
vou vodou, v  níž kdosi chladil hned tři půvabně 
štíhlé lahvičky, což nám připadalo být dobrým 
znamením a  nejlepší předehrou příštích dějů. 
Intuitivně jsme vytušili, že je úplně jedno, kterou 
z ulic, rozbíhajících se z náměstí do všech stran, se 
vydáme, protože při těch lánech vinné révy, spat-
řených před chvílí, musí být vinařství v  každém 
druhém domě. A také hned za rohem vedle ote-
vřených vrat do dvora visel umělecky kovaný 
vinařský vývěsní štít a ve dvoře mužský v montér-
kách ladil něco na motoru u traktoru. Když jsme 
kombinací tehdy ještě dost nesmělé francouzštiny 
mé ženy a téměř zapomenuté mojí němčiny dali 
najevo své přání, vzal nás do místnosti s  velkým 
stolem obklopeným řezbovanými židlemi a podal 
nám svůj ceník s otázkou, co bychom chtěli ochut-
nat. No a  v tomto momentě se kruhem vracíme 
k Pinot Gris. Tuhle odrůdu jsem dobře znal z vín 
severní Itálie jako suché svěží víno, takže se mi 
zdála k našim piknikovým plánům ideální. Jenže 
to, co nám nalil do sklenic, bylo úplně něco jiného. 
Bylo to několikrát mocnější, intensivnější, než 
ta většinou spíš tenká italská Pinot Grigio a bylo 
to napůl suché a napůl sladké, jinými slovy velký 
nával lahodných kyselinek v kombinaci s ušlech-
tilou sladkostí dokonale vyzrálého hroznu. To byla 
úplně nová zkušenost! Byli jsme nadšeni. Jenže 
pak jsme chtěli ochutnat Sylvaner a  vinař ztuhl 
na své židli v zádech a karatelsky prohlásil, že to 
tedy v žádném případě, protože takové pořadí… 

kdo to kdy viděl! Nakonec nám dobře vychlaze-
nou láhev Sylvaneru prodal s  sebou. Díky tomu 
se piknik na lavičce mimořádně vydařil, protože 
tohle víno bylo suché a  řízné, k  naší studené 
svačině úplně ideální.

To byla úplně první naše zkušenost s  alsas-
kými víny, taková iniciační. Během příštích let 
následovaly další, o  které se s  vámi rád rozdě-
lím. Není to vlastně nic složitého. Stačí vědět, že 
alsaská bílá vína se dělí na odrůdy suché, svěží 
a  ovocné, kterými jsou Sylvaner, Pinot Blanc 
a  Riesling, a  dále na odrůdy aromatické, které 
jsou většinou polosuché až sladké – Muscat, 
Pinot Gris a Gewurztraminer. Takto seřazeny jsou 
v  ideálním pořadí pro degustaci a každý z tisíců 
alsaských vinařů vám rád v tomto pořadí dá svoje 
vína ochutnat.

Kouzlo a  zároveň příslovečná Achillova pata 
Alsaska spočívá v  tom, že vinařů je tu opravdu 
spousta, v každé vesnici jsou to desítky, a každý 
má vyvěšený nápis „Degustation, Vente“, čili 
degustace a prodej, přitom je tu hodně průměru 
až podprůměru, a jak se v tom má člověk vyznat? 
Celkem jednoduchá pomůcka, jak základně roz-
lišit zrno od plev, jsou skleničky. Alsasko má svůj 
tradiční folklór a k němu patří takové sklenky se 
zelenou vysokou nožkou a  malým kalíškem – 
dnes víceméně upomínkový předmět čili suvenýr, 
milovaný německými a  holandskými autokaro-
vými turisty. Vinař, který používá při degustaci 
tyhle folklórní sklenky, se v první řadě zaměřuje 
na turismus a  kvalita vína bývá až na druhém 
místě. Závěrem dovolím si několik osobních 
doporučení: Leon Boesch v  Soulzmatu, Emille 
Beyer v  Eguisheimu, Jean Sipp v  Ribeauvillé, 
Albert Seltz v Mittelbergheimu. Máte to seřazené 
od jihu k severu a na skleničky se zelenou nožkou 
u nich rozhodně nenarazíte. Zato na dobrá vína 
stoprocentně.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Sport

Dobřichovičtí atleti byli velmi úspěšní
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Anna Hobzová 1. místo 60 m
Kateřina Solničková 1. místo 600 m
Klára Novotná 2. místo 60 m
Klára Novotná 2. místo skok daleký
Adéla Nečesaná 2. místo skok vysoký
Anna Beránková 3. místo hod míčkem
Štafeta 4 x 60 m kluci  1. místo
(Lenghart, Mak, Kvasnička, Mitterwald)
Štafeta 4 x 60 m holky 1. místo
(Beránková, Novotná, Solničková, Hobzová)

Družstvo mladších žáků celkově 1. místo
Družstvo mladších žákyň celkově 1. místo

B. Stejskal

Draci a dračice na Berounce

Již popáté se do našeho města v sobotu 6. května 
sjeli nebo sešli draci a  dračice. Ale ne ti oprav-
doví a  opravdové, ale sportovci, kteří zasedli do 
dračích lodí a  soupeřili, kdo je nejrychlejší. Na 
čtyřech lodích se vystřídalo celkem 29 dvaceti-
členných posádek.

Všechno probíhalo u Berounky a na Berounce 
nad jezem Na Víru na hranici Dobřichovic a Letů. 
Pořadatelé vymysleli systém rozjížděk, semifinále 
i  finále, vzali v  úvahu, že proud řeky u  levého 
břehu je silnější než na druhé straně a  jezdilo 
se. Posádky nastupovaly do lodí, vystupovaly, 
jiné posádky je střídaly a  tak to šlo celý závod. 
Posádky opět prokázaly kreativitu ve vymýšlení 
svých názvů a  tak jsme viděli Černošické Tygry, 
Černošické Fosilie, Dračice, Prague Dragons, Karle 
makej, Futsal Dobřichovice, Holky ze západu 

a  další. Počet účastníků byl vyšší,než v  loňském 
roce, počasí přálo, co více si přát.

Podrobné výsledky najdou zájemci na www.
dragonboat.cz/zavod.

podle Našich novin VK

Novinky z volejbalu

Volejbalové soutěže hrané v  halách skončily 
koncem března. O tom, jak se v nich naše družstva 
umístila, mohli si čtenáři přečíst v dubnovém čísle 
Informačního listu a pokud tak neučinili, mohou 
se o  tom dozvědět z  červnového Kukátka. Při-
pomeňme si ještě, že naše ženské Béčko získalo 
koncem dubna titul přeborníka župy Jungmann-
ovy a že dobřichovičtí volejbaloví veteráni se na 
květnovém mistrovství republiky veteránů umís-
tili na skvělém třetím místě!

Koncem dubna začaly soutěže hrané venku; 
z  našich družstev se to týká pouze ženského 
Béčka, které hraje krajský přebor 2. třídy. Naše 
ženy již odehrály čtyři zápasy – v Lysé nad Labem 
vyhrály 3:1 a  prohrály 0:3, doma pak podlehly 
Čelákovicím dvakrát 3:0. V tabulce jsou na pátém 
místě s devíti výhrami a devíti porážkami; doma 
budou hrát 20. května s  Roztoky a  3. června 
s Odolenou Vodou.

V červnu se na volejbalových kurtech usku-
teční dvě významné akce. Tou první je Před-
sletový volejbalový turnaj seniorek, který letos 
nahrazuje každoroční memoriál Lídy Gemperlové 
a proběhne v sobotu 10. června. Tou druhou je 21. 
ročník mistrovství ČR ve volejbale seniorek, které 
se bude konat ve dnech 17. a  18. června. Volej-

balovým příznivcům je známo, že nejlepší ženská 
seniorská družstva se u  nás sejdou už potřetí – 
v  Dobřichovicích hrála už v  letech 2010 a  2013. 
A protože náš volejbalový oddíl se při organizaci 
a  zajištění těchto dvou akcí plně osvědčil, byl 
pověřen uspořádáním mistrovství i letos. Věříme, 
že svého úkolu se zhostí na výbornou a že letošní 
mistrovství ve volejbale seniorek bude mít po 
stránce organizační, sportovní i  společenské 
stejně dobrou úroveň, jako měla ta předcházející. 
Přijďte se o tom přesvědčit!

HgS

Noc na Karlštejně zahajuje 
dvanáctou sezonu

Role Peška se poprvé zhostí profesionální muzi-
kálový herec Ondřej Bábor.

Jedenáct letních sezon už má za sebou 
původní muzikál Noc na Karlštejně. Od roku 2006 
jej zhlédlo bezmála osmdesát tisíc diváků po celé 
republice, resp. na Slovensku. Další budou mít 
šanci letos – poprvé se tradičně bude hrát na 
nádvoří zámku v  Dobřichovicích v  pátek 2. a  v 
sobotu 3. června, vždy od 21.00 hodin.

Poberounský soubor složený z  profesionálů 
i amatérů, kteří jsou doma v kraji kolem dolního 
toku řeky Berounky, poprvé uvedl Noc na Karl-
štejně na nádvoří dobřichovického zámku v létě 
2006. Od samého začátku v  něm vedle míst-
ních ochotníků excelovali Vladimír Čech, Jan 
Rosák, Pavel Vítek či brilantní kytarista Štěpán 
Rak. Vladimír Čech nás sice bohužel opustil, ale 
v roli Otce Vlasti jej zastoupil jiný skvělý herec – 
Václav Vydra. Do souboru navíc postupně přibyly 
další populární tváře: Lumír Olšovský, Michaela 
Nosková, Petr Jančařík, Jan Matěj Rak a od letoška 
také profesionální muzikálový herec i  zpěvák 
Ondřej Bábor.

Výše zmíněné profesionály doplňují ostřílení 
a  mnoha rolemi prověření ochotníci – Monika 

Vaňková v  roli císařovny Alžběty, Pavla Nováč-
ková v roli Aleny, Karel Král v roli purkrabího, Petr 
Říha v  roli arcibiskupa Arnošta z  Pardubic, jeho 
žena Alena v  roli hofmistryně Ofky a  další. Sbor 

manů je sestaven z několika starostů poberoun-
ských obcí, resp. měst, spolu s  herci a  zpěváky 
účinkují šermíři a metači ohně, nechybí ani koza 
či kůň.

Kultura u nás i v okolí

Arcibiskup Arnošt z Pardubic a paní hofmistryně Ofka v podání manželů Říhových
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Všechna dosavadní představení byla vypro-
daná. Rekord drží reprízy na hradě Střekov (2012), 
na louce u mostu v Karlštejně (2007) a ve sloven-
ských Jaslovských Bohunicích (2014), které vidělo 
1.500, resp. 1.400, resp. 1.200 diváků. Kromě toho 
jsme hráli například v  Třeboni, Litomyšli, Sych-
rově, Praze, na Křivoklátě, v Ploskovicích, Děčíně 
či Mariánských Lázních … V roce 2013 jsme vese-
lohru uvedli i přímo na nádvoří hradu Karlštejna, 
kde se divadelní Noc na Karlštejně hrála poprvé 
po čtyřiceti letech!
NOC NA KARLŠTEJNĚ
Dobřichovice, zámek 2. a 3. června od 21.00 hodin
Obsazení:
Císař: Václav Vydra
Císařovna: Monika Vaňková
Arcibiskup: Petr Říha
Pešek: Ondřej Bábor/Lumír Olšovský
Alena: Pavla Nováčková
Vévoda bavorský: Jan Rosák
Král cyperský: Jiří Oberfalzer
Ofka: Alena Říhova
Vypravěč: Jan Matěj Rak/Jiří Geissler
Zbrojnoši: Ondřej Nováček, Radan Šubrt, Jan Kuna
Manové, šermíři, ženské, metači ohně, kůň, koza…

Předprodej vstupenek: Informační centrum 
Dobřichovice, kultura@dobrichovice.cz

(Podrobné info: noc.nasenoviny.net)

Koncerty v Dobřichovickém 
zámku

Od ledna pro Vás kulturní centrum města Dobři-
chovice pořádá každý měsíc koncerty menších 
hudebních uskupení, které se hodí do zámec-
kého sálu. Vystoupila zde folková zpěvačka 
Pavlína Jíšová, nebo zpěváci Ivan Hlas, Vladimír 
Merta s Janem Hrubým, Luboš Pospíšil nebo Jan 
Spálený. Velmi nás potěšilo, že se zámecký sál sku-
tečně plní diváky a rádi pro Vás budeme vybírat 
další zajímavé hudebníky. Pro větší kapely, které 
budou náročnější na zvuk, můžeme využít sál Dr. 
Fürsta a pro decentnější uskupení zámek. Pokud 
se do budoucna otevře vinárna na zámku, rádi 
bychom se také domluvili s  jejím provozovate-
lem na spolupráci. Velmi dobře se zde uplatnili 
například besedy Josefa Klímy, který pravidelně 
doprovázel povídání živou hudbou. Na všechny 
koncerty jsme zavedli předprodej v  Infocentru 
Dobřichovice, kde jsou vstupenky vždy cenově 
výhodnější.

Andrea Kudrnová

Dobřichovické divadelní 
slavnosti 2017

Dobřichovická divadelní společnost pořádá letos 
již 9. ročník Dobřichovických divadelních slav-
ností. Zde je program celého divadelního svátku:

23. 6. 19 hod. – Zahajovací koncerty Dobři-
chovické komorní filharmonie ZUŠ Dobřicho-
vice

Výběr z písní divadel Semafor a Osvobozené 
divadlo. Zpívá pěvecké oddělení ZUŠ a  dámská 
vokální skupina Cabinet. Aranže: Zdena Košna-
rová. Dirigent: Dušan Navařík.

Cabinet – dámská vokální skupina a  Tango 
Jazz Band Saši Skutila

Na zámku vystoupila neformální skupina – zleva O. Fencl, V. Merta, A. Kudrnová (Hrubá), Sean Barry, 
Jan Hrubý
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Swingové, jazzové a jiné písně v podání dvou 
spřátelených hudebních těles, které pro tuto příle-
žitost vytvořily jeden band. Zpívají Bára Šmídová, 
Jitka Vosková, Klára Perglová, Evža Koblížková, 
Kateřina Filla Věnečková, Petra Nováková, Stáňa 
Čížková, Bětka Šubrtová. Dirigent: Saša Skutil

24. 6. 20 hod. – Modré z nebe – Divadelní 
sdružení Tyl – Bakov nad Jizerou – režie Magda 
Fantová

Hru Modré z  nebe, pod originálním názvem 
„37 postcards“, napsal Michael McKeever a  do 
češtiny přeložil Martin Fahrner.

Rodina Suttnových se zdá býti normální 
rodinou z  vyšších vrstev. Je to rodina poklidná 
a  milující. Žije svůj život v  krásném domě a  své 
štěstí si nenechá ničím narušit. Návrat syna 
z  dlouhé cesty to vše dovršuje, navíc přijíždí se 
snoubenkou, kterou na svých cestách poznal. 
Může být něco víc? Může…

Hrají: Dana Janečková, Anna Fantová, Vlasta 
Šléglová, Zuzana Čičmancová, Vlasta Bobková, 
Magda Melicharová, Vojta Keller, Míla Masopust, 
Standa Melichar, Filip Novák. Světla, zvuk, tech-
nika: Standa Melichar, Kuba Sieber, Petr Staffen.

25. 6. 20 hod. – Tragédie na Mississippi – 
Divadelní soubor Rozkoš – Praha – režie Hana 
Malinová

Ochotnické divadlo funguje jako sociální 
projekt organizace Rozkoš bez rizika. Jedná se 
o  veselé drama se zpěvy. Hra získala na diva-
delním festivalu Hobblík v  Hodoníně ocenění 
za hudební složku a  ocenění za herectví získala 
představitelka role Belle Star.

Po řece Mississippi pluje loď tzv. show 
boat, na níž se pro ukrácení dlouhé chvíle 
hrají divadelní představení. Loď je přepadena 
piráty a následně vyhozena do povětří. Ale ani 
radost pirátů z bohatého lupu nemá dlouhého 
trvání. Jsou přepadeni Indiány. Kdo přežije? 
To je přece nadevší pochybnost Czech girl 
Anycka. Text: Hana Malinová Hudba: Jaroslav 
Kohout

1. 7. 20 hod. – II congelatore: Zmrazovač – 
Kočovné divadlo AD HOC – režie Jan Duchek 
a Lukáš Habanec

Komediální operní drama vtáhne diváky do 
USA za podivných časů prohibice. Ve třech jed-
náních vypráví o  osudech dobře etablovaného 
mafiánského klanu a sleduje cesty přistěhovalců 
v Novém světě. Představení plné napětí a morál-
ních dilemat je prošpikováno hudebním géniem 
Verdiho, Pucciniho, Leoncavala, Bizeta a  dalších 
mistrů. Romance i  akční scény, živý orchestr 
i mrtvé mrtvoly.

Představení divadla, které je seskupením 
hudebních a  divadelních nadšenců bez domov-
ské scény, vzbudilo značný ohlas na festivalu 
Jiráskův Hronov a reprezentovalo ČR na meziná-
rodním festivalu Spots op West v Belgii. Zaujalo 
rovněž profesionální operní kritiku a  po před-
vedení na festivalu Opera 2015 získalo v recenzi 
hodnocení 95%.

Hrají a  zpívají: Adam Caha, Jan Duchek, 
Kateřina Fafílková, Anežka Habancová, Lukáš 
Habanec, František Hrubý, Dominika Jíchová, 
Zdeněk Melín, Petr Mikulka, Klára Šidlová, Jiří 
Vedral.

4. 7. 20 hod. – Brouk v  hlavě – Dobřicho-
vická divadelní společnost – režie Petr Říha

Rozpustilá fraška Brouk v hlavě je nejhranější 
hrou francouzského dramatika Georgese Fey-
deaua. Patří k  vrcholům tvorby tohoto autora. 
Jedná se o  „lechtivou“ situační komedii, která 
srší nespoutaným humorem, ironií i  osobitým 
šarmem. Co všechno může způsobit zprvu 
nevinný, ale vzápětí málem zkázonosný nápad 
prověřit manželskou věrnost?

Představení v  tomto roce získalo několik 
ocenění na divadelních přehlídkách Winterův 
Rakovník a  Klicperovy divadelní dny v  Sadské 
s  přímou nominací na národní přehlídku Krako-
nošův divadelní podzim ve Vysokém nad Jizerou.

Hrají: Karel Král, Hedvika Hájková, Jana Krou-
pová, Jan Seidl, Jiří Šafránek, Petr Širc nebo Jan 
Rosák, Jiří Geissler, Alena Říhová, Lucie Houdková 
nebo Kateřina Filla Věnečková, Petr Bendl, Ondřej 
Nováček, Denisa Hrubá nebo Jiřina Rosáková, Jiří 
Vitouš, Irena Neradová, Tena Elefteriadu, Jitka 
Vosková, Olga Vokurková, Nikola Šikanedrová, 
Sandra Chladová, Diana Kubová, Karel Slavíček 
nebo Petr Svejkovský. Hudba: Bedřich Šmarda, 
Stanislav Mácha, Petr Hepnar. Texty písní: Alena 
Říhová. Korepetice písní: Tena Elefteriadu. Scéna: 
Petr Calda a  Karel Král. Kostýmy: Lenka Mejstří-
ková. Světla: Jan Kuna.

Další představení: 5. – 6. 7. 2017

13. 7. 20 hod. – Peklo v hotelu Westminster 
– Dobřichovická divadelní společnost – režie 
Petr Říha – PREMIÉRA

Situační komedie známého autora Raye Coo-
neyho.
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Program v Dobřichovicích 3. června
12.00 hod – Herold Martin von Blaustadt
zahájení
12.10 hod – Bakchus – dobová hudba
12.30 hod – „Zvířátka a loupežníci“ – 
loutkové divadlo
13.15 hod – Bakchus – dobová hudba
13.40 hod – Allgor – „Královský rytířský
turnaj“
14.15 hod – Herold Martin von Blaustadt
 – pozvání na rytířský turnaj na koních
14.30 hod – Štvanci – „Velký rytířský 
turnaj na koních“
Od 15 – 17.30 hod – soutěže s Robinso-
nem, vítěze pasuje sám císař na podiu, 
odměny pro všechny soutěžící
15.30 hod – Bakchus – dobová hudba
15.50 hod – „Verbováníčko“ – rytířský 
výcvik pro kluky a holky
16.20 hod – „Královna planin“ – 
mystická
akrobacie – Aventyr
16.55 hod – „Hadry a balady – taneční 
vystoupení – Animata
17.20 hod – ohňová show – Aventyr + 
Ignis Dea
17.40 hod – Bakchus – dobová hudba
18.00 hod – příjezd císaře Karla IV.
19.30 hod – koncert Jan Hrubý, 
Vladimír Merta a HROMOSVOD
21.00 hod – na nádvoří zámku – 
muzikál Noc na Karlštejně

Královský průvod 2017 – Pouť císaře Karla IV. 
s korunovačními klenoty na Karlštejn

3. a 4. června 2017
Jedenáctý ročník 
Královského průvodu, 
který letos spadá do 
oslav výročí 670 let 
od korunovace císaře 
římského Karla IV. 

českým králem, pořádá již počtvrté město Dobřichovice 
ve spolupráci se skupinou historického šermu Alotrium 
a Dobřichovickou divadelní společností, za podpory 
Středočeského kraje, okolních obcí, svazku obcí Region Dolní 
Berounka, městských částí Prahy – Radotína a Zbraslavi, 

obce Kosoř a měst Beroun a Králův Dvůr, dále též za podpory 
Karlštejnského kulturního sdružení a hradu Karlštejn.

K průvodu z Radotína se připojí i průvod vévody 
Štěpána II., letos z Králova Dvora, oba se setkají na Karlštejně 
– na louce pod hradem v neděli 4. června.

Středověkému dni dobřichovickému předchází v pátek 
2. června od 21 hodin představení Noc na Karlštejně, které 
též se hraje v sobotu 3. června v témže čase i místě. Vstupenky 
v Infocentru na ulici 5. května a na místě od 20 hodin. 
Podrobné informace o Královském průvodu  
www.pruvodkarlaiv.cz
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Drobná chybička v  ubytovacím pořádku 
rozpoutá v  hotelu Westminster doslova „peklo“ 
a  zkomplikuje plánované víkendové zálety. Ve 
dvou sousedních manželských apartmá hotelu 
Westminster „bydlí“ celkem jedenáct lidí. Ve 
spletitých situacích zapříčiněných hned několika 
nevěrami, z nichž některé zasahují až do nejvyš-
ších politických kruhů, bojují o svůj krk „ctihodný“ 
poslanec a jeho osobní sekretář, svou pověst hájí 
dámy, renomé hotelu se pokouší zachránit ředitel 
a  do toho nic nechápající čínský číšník servíruje 
kávu pro tucet osob.

Hrají: Jiří Šafránek, Hedvika Hájková, Jan Seidl, 
Petr Říha, Alena Říhová, Petr Bendl, Jana Krou-
pová, Jitka Vosková, Stáňa Čížková. Scéna: Petr 
Calda a  Karel Král. Kostýmy: Lenka Mejstříková. 
Světla: Jan Kuna.

Další představení: 15. – 16., 19., 20. – 22. 7. 
2017

23. 7. 20 hod. – Nevěsta k pohledání – Diva-
delní spolek Vojan – Libice nad Cidlinou – režie 
Jaroslav Vondruška

Komedii na motivy francouzských frašek 
napsal a režíroval principál souboru Jaroslav Von-
druška.

Mladý, ne příliš úspěšný, malíř Charles 
je manipulován svojí milenkou do výhodné 
svatby s „nevěstou k pohledání“. Pronajme si byt 
a objedná si v agentuře reprezentativní obsluhu-
jící personál k očekávané návštěvě bohaté rodiny. 
Dostaví se ale prostá venkovská dívka. Svojí beze-
lstnou, a  trochu naivní, povahou začíná „otvírat 
oči“ svému pánovi. Změní on názor na svou 
milenku a na bohatou nevěstu? Které z dívek dá 
přednost? A tak se Charles postupně dostává do 
kolotoče bláznivých situací, jak už to v  komedii 
bývá…

Hrají: Tomáš Čivrný, Barbora Vaňková, Anna 
Saláková, Jaroslav Brendl, Helena Vondrušková, 
Veronika Mňoučková, Michaela Jílková. Scéna: 
Jaroslav Vondruška. Kostýmy: Olga Grunclová, 
Helena Vondrušková. Světla a zvuk: Jaroslav Von-
druška ml. a Jaromír Rezek.

24. 7. 20 hod. – koncert kapely Circus Bro-
thers

Kapela Circus Brothers vznikla oddělením 
většiny členů původní kapely Circus Problem. 
Navazuje na to nejlepší z původní tvorby a přináší 
nový posun, který fanouškům přináší nezapome-
nutelné disco-balkan mejdany. Na ulici, v klubech 
i na pódiích menších či větších festivalů baví tisíce 
fanoušků často až do ranních hodin. S neuvěřitel-
nou energií zahraný disco-balkan, který kombi-
nuje balkánskou dechovku, diskotékový beat, 
laciný pop a špinavý house.

Vstupenky na představení si můžete zakoupit 
online na https://www.webticket.cz/program/
dds nebo v Café Galerii Bím v Dobřichovicích.

kfv

Na středověkých slavnostech 
vystoupí Vladimír Merta, Jan 
Hrubý, O. Fencl a Hromosvod

Veterán a  základní kámen českého písničkářství 
Vladimír Merta a dvakrát mladší muzikanti z folk-

-rockového Hromosvodu pokračují ve společném 
koncertování, které začalo v  únoru 2012. Vloni 
se do soukolí přidal i  fenomenální houslista Jan 
Hrubý. S Mertou se potkává „periodicky“ několik 
desítek let. Kombinace pracovně nazývaná Mer-
tohrubosvod triumfovala mj. na festivalech Trut-
noff, Colours nebo na Folkových prázdninách 
v Náměšti.

Na úvod koncertu zahraje několik písní Ondřej 
Fencl se skupinou Hromosvod, její chytlavý folk-
-rock místy podbarvuje na saxofon všetečný Vla-
dimír Merta. Střední část je věnována stěžejním 
písním Mertovým ze 70. a 80. let (Kocovina, Astro-
log, Chtít chytit vítr, Harmonie, Vzdálené výstřely, 
Začouzené sklíčko, Kecy…), virtuózní kytaru 
a  charakteristický zpěv protagonisty při tom na 
klavír doprovází třicátník Fencl (též 5P Luboše 
Pospíšila nebo Schodiště) a  kouzlení jednoho 
z nejosobitějších českých smyčcových mágů Jana 
Hrubého. Příležitostně se přidává i  houslistka 
Hromosvodu Hana Vyšínská (m.j. Inflagranti), 
čímž vzniká nevídané smyčcové dvojspřeží. To 
pak spolu s rytmikou a flétnou dominuje i ve třetí 
části vystoupení, kdy spojují své síly trio a  celá 
kapela, tedy sedm muzikantů dohromady. Dojde 
jak na kapelní úpravy Mertových klasik (K pěta-
dvaceti, Madonna Decibela, Sjezd upírů…), tak 
na stěžejní songy, které proslavily Jana Hrubého 
(Funebráci, Večernice…).

Sobota 3. června od 12:00 
pod zámkem
Středověké slavnosti 
v rámci Královského 
průvodu

12.00 zahájení – herold Martin von 
Blaustadt
12.10 živá dobová hudba – Bakchus
12.30 „Zvířátka a loupežníci“ – loutkové 
divadlo
13.15 živá dobová hudba – Bakchus
13.40 „Královský rytířský turnaj“ – Allgor
14.00 kovář, dětské hry a soutěže od CK 
Robinson
14.15 herold Martin von Blaustadt – 
pozvání na „Velký
rytířský turnaj na koních“ – Štvanci
14.30 „Velký rytířský turnaj na koních“ – 
Štvanci
15.30 živá dobová hudba – Bakchus
15.50 „Verbováníčko“ – rytířský výcvik 
pro kluky a holky
16.20 „Královna planin“ – mystická 
akrobacie – Aventyr
16.55 „Hadry a balady“ – taneční 
vystoupení – Animata
17.20 ohňová show – Aventyr + Ignis 
Dea
17.40 živá dobová hudba – Bakchus
18.00 uvítání císaře Karla IV. – vítací 
ceremoniál
19.00 koncert Jan Hrubý, Vladimír Merta 
a Hromosvod
21.00 muzikál Noc Na Karlštejně

Pátek 9. června 18:00 – 22:00 
kaple sv. Judy Tadeáše 
a zámek
Noc kostelů

18:00 – 18:05 Slavnostní vyzvánění 
zvonů a zvonečků
18:05 – 18:15 Úvodní modlitba 
s doprovodem varhan
18:30 – 19:30 Vystoupení dětí ZUŠ
19:40 – 20:00 Prohlídka kaple 
s výkladem
20:00 – 20:20 Cabinet – dámská vokální 
skupina z Dobřichovic
20:30 – 20:50 Módní přehlídka
21:00 – 21:30 Písničkách Jaroslav Hutka
21:30 – 21:50 Varhanní hudba – Pavol 
Pekný
21:50 – 22:00 Závěrečná modlitba 
s kytarou
Kostelní chodba v 1. patře: výstava 
fotografií z dobřichovických kulturních 
akcí
(autor Hynek Moravec)
Zámek: soutěžní výstava tvorby dětí ze 
ZŠ a výstava místního malíře Bohuslava 
Kasala

Dobřichovická 
kultura v červnu 
2017

Výstavy

Až do 27. června probíhá v Café galerii 
Bím výstava Petra Ptáčka. Autor se 
zabývá malbou, kresbou i grafikou. 
Maluje olejem i akrylem, v grafice 
používá hlavně metodu litografie.
Petr Ptáček ilustruje knihy, krabičky 
modelů aut, dělá ex libris i novoročenky. 
Jeho práce jsou zastoupeny 
v soukromých sbírkách v Evropě 
i v zámoří.

Zámek – 29. května až 2. června, 
denně 10-22 h, Výstava prací žáků 
výtvarného oboru ZUŠ Dobřichovice. 
Klíče od sálu k dispozici v restauraci 
Zámecký had

Pátek 2. 6. a sobota 3. 6. 2017 
ve 21:00, nádvoří zámku – 
muzikál Noc na Karlštejně

Předprodej vstupenek v Informačním 
centru Dobřichovice. Vstupné dospělí 
250,- Kč, důchodci a děti do 12 let 200,- 
Kč
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ŘEVNICE

V řevnickém Lesním divadle se představí 
vodník Čochtan s Divotvorným hrncem
Řevnická dětská lidová muzika Notičky se po 
dvou letech vrací k divadlu, tentokrát se slavným 
muzikálem Divotvorný hrnec. Po úspěšných 
představeních Ať žijí duchové! a  Balada pro 
banditu se tak letos v lesním divadle po dva červ-
nové víkendy bude prohánět vodník Čochtan, 
známý z české verze muzikálu, jejímž autorem je 
Jan Werich.

Stejně jako u  předešlých dvou produkcí 
vsadily Notičky na osvědčené obsazení – role 
Čochtana se ujme Alexandr Skutil, Diana Šeplavá 
zahraje Káču, Roman Tichý jejího otce Josefa Mar-
šálka a  Jiří Nikodým se tentokrát představí jako 
senátor Kets Mets Randall – hlavní to „záporák”. 
Novou tváří souboru je Ondřej Nováček v  roli 
prvního milovníka Woodyho Rychtarika.

Sobota 10. června 8:00 – 
12:00, u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

Sobota 17. června 10:00 
– 20:00, pod zámkem – 
Food Festival

Ochutnávka u více než 60 stánků. 
Budete moci ochutnat africkou 
kuchyni, jejíž součástí jsou např. malé 
smažené ryby či housenky. Dále iránské 
a marocké speciality, indickou kuchyni, 
argentinská masa a mnoho dalších. 
Multižánrová je i hudební složka 
a adrenalinový park.

Sobota 17. června 12:00, na 
louce u lávky
Den s integrovaným 
záchranným systémem 
pro veřejnost

Prezentace hasičů, policie a záchranářů. 
Celá akce bude moderována, 
občerstvení zajištěno. 
Přihlášky na tel: 608 473 002 
a m.jurkovec@centrum.cz 
Pořádá: Martin Jurkovec, SDH 
Dobřichovice

Sobota 17. června 18:00, 
Karlík 
kostel sv. Martina  
a sv. Prokopa
Hudební setkání s Duo ECO

Houslový koncert Evy a Pavla Franců se 
sopranistkou Naděždou Chrobákovou

Pátek 23. června ve 20:00, 
zámek
Zahájení divadelních 
slavností, koncert orchestru 
ZUŠ Dobřichovice,

vokální skupiny Cabinet 
a kapely A. Skutila

Sobota 24. června ve 20:00, 
zámek
Divadelní slavnosti
Modré z nebe

Divadlo Bakov n. Jizerou

Neděle 25. června ve 20:00, 
zámek
Divadelní slavnosti – 
Tragédie na Mississipi

Divadelní soubor Rozkoš, Praha

Sobota 24. června 8:00-12:00, 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Kulturní centrum města Dobřichovice: 
kultura@dobrichovice.cz
Dobřichovický domek www.
dobrichovickydomek.cz
Infocentrum: 778 772 498 otevřeno 1. 4. 
– 31. 10. 13 h – 18 h denně mimo úterý
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Hudbu Burtona Lanea pro Notičky upravil 
Jan Martínek, který pro účely představení sesta-
vil dvanáctičlenný orchestr s mocnou dechovou 
složkou.

Premiéra Divotvorného hrnce se chystá na 
pátek 9. června od 19:00. Reprízy pak budou 
k vidění 10. června od 19:00 a 11. června od 17:00. 
Stejné schéma platí i  pro další víkend: 16. a  17. 
června od 19:00, 18. června pak od 17:00. Pokud 
červnová představení nestihnete, nezoufejte, 
další reprízy se chystají na polovinu letošního září.

Jan Flemr

Hravě a zdravě potřetí 
v Řevnicích
Pomalu ale jistě si buduje 
mezi tradičními akcemi 
v  regionu své místo 

Řevnický rodinný festival Hravě a  zdravě, který 
pořádá spolek Náruč, provozující v  Řevnicích 
kavárnu Modrý domeček a  v Dobřichovicích 
Centrum sociální rehabilitace a rodinné centrum 
Leťánek. Akci podporuje město Řevnice.

Dne 2. září se stejně jako v  minulých letech 
uzavře v  rámci akce Den bez aut celé řevnické 
náměstí a  bude vyhrazeno pouze programu 
a  festivalovému trhu. Tématem letošního Hravě 
a  zdravě je kromě tradičního gastronomického 
prožitku, ekologie, třídění a  zpracování odpadu, 
udržitelná móda a  také desáté výročí založení 
dnes už vyhlášené kavárny Modrý domeček, 
která se kontinuálně vyvíjí. Za dobu své exis-
tence jejími dveřmi prošlo na různých pracovních 
pozicích desítky osob s  mentálním postižením 
či duševním onemocněním a  také těch, kteří 
v kavárně vytvářejí nezbytné zázemí a zabezpe-
čují chod tohoto prospěšného podniku.

Aby se v  záplavě novinek neztratila původní 
myšlenka celého festivalu, je třeba připomenout, 
že se zde primárně budou prezentovat všechny 
místní i  okolní spolky, firmy, organizace, insti-
tuce, kroužky, oddíly apod. Možnost představit se 
a ukázat se, má opravdu každý.

Na festivalu Hravě a  zdravě nebude chybět 
pokus o  překonání loňského rekordu v  délce 
štrůdlu ani oblíbená rodinná hra po celých Řev-
nicích s  různými stanovišti. Atraktivní program 
zaujme naprosto každého a festival je určen neo-
mezené věkové kategorii.

Vyzýváme také opět všechny zájemce, jak 
o zapojení se do programu, tak i o prezentaci či 
prodej na stánku, aby se co nejdříve přihlásili na 
emailové adrese hraveazdrave@centrum.cz.

Přijďte všichni slavit a  užít si Hravě a  zdravě 
v  sobotu 2. září 2017 od 11.00 hod. v  Řevnicích 
na náměstí.

Marie Hrdá, Náruč, z.s.

Kino Řevnice červen 2017
Pátek 2. června 17:30 Wonder Woman
Pátek 2. června 20:00 Vetřelec: Covenant
Sobota 3. června 16:00 Piráti z  Karibiku: Salaza-
rova pomsta
Sobota 3. června 20:00 Z Paříže do Paříže
Středa 7. středa 20:00 Lady Macbeth
Pátek 9. června 17:30 Mumie
Pátek 9. června 20:00 Smrtihlav
Sobota 10. sobota 16:00 Příšerky pod hladinou
Sobota 10. června 20:00 Piráti z Karibiku: Salaza-
rova pomsta

Kapela Hromosvod



20

5/2017

Středa 14. června 20:00 Polina
Pátek 16. června 17:30 Kráska a zvíře
Pátek 16. června 20:00 Smrtihlav
Sobota 17. června 16:00 Auta 3
Sobota 17. června 20:00 Pobřežní hlídka
Středa 21. června 20:00 Zabijáci z maloměsta
Pátek 23. června 17:30 Transformers: Poslední 
rytíř
Pátek 23. června 20:00 Holky na tahu
Sobota 24. června 16:00 Auta 3
Sobota 24. června 20:00 Film na přání: Logan / 
Uteč / I dva jsou rodina
Středa 28. června 20:00 Deník strojvůdce

Pátek 30. června 17:30 Já padouch 3
Pátek 30. června 20:00 Všechno, úplně všechno

Tomáš Klus vystoupí na Portě v  Řevnicích již 
potřetí
Když dostal Tomáš Klus pozvánku zazpívat letos 
v řevnickém Lesním divadle, nabídl vstřícně hned 
dvě varianty. Jednou z nich je vystoupení s novou 
kapelou, s kterou se pustil do letošní festivalové 
sezóny. Jaká varianta to ale opravdu bude, zjis-
tíme až v sobotu 24. června přímo na Portě.

Při poslední návštěvě bylo Tomášovo vystou-
pení ohroženo, protože se den před vystoupením 

ozval jeden zub moudrosti a  musel ven. Tomáš 
ale své fanoušky nezklamal a vystoupil i s horeč-
kou. Budeme si všichni přát, aby nejen nebolel 
zub, ale aby i počasí dopřálo divákům vychutnat 
si jeho písničky. Na webu Porty najdete i  video 
z roku 2012, kdy si Tomáš skvěle online zatexto-
val na adresu tehdejší oslavy 45. ročníku Porty 
a jejího dortu.

Talent a  lehkost, s  jakou Tomáš Klus tyto 
kousky svému publiku předvádí, jsou obdivu-
hodné a  překvapivé. Nová energie, s  kterou při-
chází tento písničkář na festivalová pódia, má své 
zvláštní kouzlo, kterému neodolají jak mladší, tak 

Nabízíme k pronájmu 
prostory pro 
lékařskou ordinaci

v centru Dobřichovic v ulici 5. května 15 

jako doplnění k ambulanci ORL MUDr. Jenšovské.
Prostory jsou zkolaudovány na provoz zdravotnického 

zařízení. Součástí pronajímaných prostor je vlastní 
ordinace, kuchyňský kout, úklidová místnost, čekárna 

a sociální zařízení se sprchou. 
Pronájem je možný od června 2017. 

Více informací na helena.nemcova@ckp-dobrichovice.cz

Kopím pole, louky, zahrady
do 60 Kč/m2

telefon 603-442474
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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ty zkušenější ročníky. Porta tedy může přislíbit 
opět Tomáše Kluse s  Jiřím Kučerovským, opět 
dort k oslavě 10. výročí Porty v Řevnicích a také 
křest 2CD Porta slaví 50. Písničky nahrál loni na 
Portě ČRo Olomouc a  CD Vydává Avik a  Porta. 
Příznivcům folk a country by toto album nemělo 
chybět. Důležité informace o CD najdete v ePor-
týru (www.eportyr.cz) nebo na www.hithit.cz.

Na druhé scéně Porty u volejbalového hřiště 
bude tradičně probíhat semifinále Porty a novin-
kou je i  autorská soutěž, kterou letos řevnická 
Porta vzala pod svá křídla.

Samozřejmě na návštěvníky čeká nejen skvělá 
muzika (zazpívá třeba František Nedvěd, Petr 
Kocman s  Alanem Mikuškem, Ivo Jahelka, Věra 
Martinová, Petr Bende nebo Voxel), ale i  dobré 
jídlo, pití a i mnoho dárků.

Na shledanou na Portě!
Jiří Vondráček

ČERNOŠICE

Jazz Černošice 2017
Vážení přátelé umění, jazzu a  dobrého vkusu. 
Již 12. ročník mezinárodního jazzového festivalu 
„Jazz Černošice 2017“ proběhne od středy 24. 

května do soboty 3. června 2017. Připravena jsou 
opět zajímavá jména, namátkou např. Beata Hla-
venková, Golden Big Band Prague, Libor Šmoldas, 
Miss Mikey May, Mike DiRubbo, Peter Lipa, Terne 
Čhave a  jako zlatý hřeb Ondřej Havelka and his 
Melody Makers.

Zvláštní pozornost si zaslouží i  tzv. sobotní 
„Dojazzná“ (3.6. 2017), která se tentokrát koná 
u Berounky v tzv. Sport Parku Berounka a na které 
vystoupí energická, nebojím se říci až taneční 
kapela Mr.Loco.

Vstupenky na všechny koncerty jsou v  před-
prodeji v Clubu Kino od 15. dubna 2017. Prosíme, 
věnujte pozornost jazzovým stránkám www.jazz-
cernosice.cz, kde se dozvíte mnohem více.

Vážení přátelé umění, jazzu a dobrého vkusu, 
těšíme se na Vaši návštěvu a přejeme Vám opět 
mnoho nezapomenutelných hudebních zážitků.

Za Jazz Černošice Michal Strejček

sobota 10. a 24. 6. od 8 – 12 hod.


